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Eberstalzell, 14 April 2025 

CONFIRMATION – Effectiveness Against Foot-and-Mouth Disease (FMD) 

Dear Sir or Madam, 

We would like to inform you that we have received official confirmation from our supplier that the 
product BACTO CLEAN GEL is effective against the Foot-and-Mouth Disease (FMD) virus. 

BACTO CLEAN GEL is a hand disinfectant with a virucidal spectrum of activity. 
In the event of an outbreak of Foot-and-Mouth Disease, it is essential to ensure that only 
disinfectants with proven virucidal effectiveness are used for hand hygiene. 
To comply with these requirements, we recommend the use of BACTO CLEAN GEL (1 minute contact 
time), as it meets the necessary virucidal efficacy standards. 

Good to know: FMD is an animal disease and is not transmissible to humans. 

We are pleased to provide you with a safe and reliable product! 

Should you have any further questions, please do not hesitate to contact us at any time. 

Best regards, 

Raimund Kröswang 
Chief Operating Officer 

KANDO Service GmbH 
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BESTÄTIGUNG – Wirksamkeit gegen Maul- und Klauenseuche (MKS) 

Sehr geehrte Damen und Herren, 

wir möchten Sie hiermit darüber informieren, dass uns von unserem Lieferanten offiziell bestätigt 
wurde, dass das Produkt BACTO CLEAN GEL gegen das Virus der Maul- und Klauenseuche (MKS) 
wirksam ist. 

BACTO CLEAN GEL ist ein Händedesinfektionsmittel mit einem viruziden Wirkungsspektrum. 
Im Falle eines Seuchenausbruchs der Maul- und Klauenseuche ist zwingend sicherzustellen, dass zur 
Händedesinfektion ausschließlich viruzid wirksame Mittel verwendet werden. 
Zur Einhaltung der Vorgaben empfehlen wir den Einsatz von BACTO CLEAN GEL (1 Minute), da es 
die erforderliche viruzide Wirksamkeit abdeckt. 

Gut zu Wissen: Die MKS ist eine reine Tierseuche und ist nicht auf Menschen übertragbar. 

Wir freuen uns, Ihnen somit ein sicheres und zuverlässiges Produkt zur Verfügung stellen zu können! 

Für Rückfragen stehen wir Ihnen jederzeit gerne zur Verfügung. 

Mit freundlichen Grüßen, 

Raimund Kröswang 
Chief Operating Officer 

KANDO Service GmbH 


